
PROTOKÓŁ NR XLI/2023 
  sesji Rady Gminy Brzeźnica 
z dnia 28 września 2023 roku 

 
 
Frekwencja: 15 radnych obecnych 
 
 

1. Otwarcie obrad. 
Obrady XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof  
Kosiński. 
 

2. Uchwalenie porządku obrad. 
Nie było uwag do porządku obrad, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie porządek, który został przyjęty przez Radę jednogłośnie: 
ZA (15) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, 
Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr Kosiński, Beata Genowefa Najdek , Grzegorz Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, 
Helena Ślecka , Tomasz Ziaja. 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad  sesji.  
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Informacje Wójta o działaniach podjętych od ostatniej sesji. 
5. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy oraz Przewodniczących Komisji stałych o 

odbytych spotkaniach czy posiedzeniach.   
6. Podjęcie uchwał w sprawie:   

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 
celu przygotowania i realizacji Strategii Terytorialnej dla Partnerstwa pn. 
„Razem dla rozwoju Powiatu Żagańskiego”, 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024, 
3) zmiany uchwały budżetowej Gminy Brzeźnica na 2023 rok, 
4) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzeźnica na lata 2023-2026. 

7. Interpelacje i wnioski radnych.  
8. Inne sprawy organizacyjne, które wynikną po wysłaniu zawiadomień.  
9. Zakończenie obrad. 
 
 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: protokół został przyjęty 
jednogłośnie: 
ZA (15) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, 
Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr Kosiński, Beata Genowefa Najdek , Grzegorz Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, 
Helena Ślecka , Tomasz Ziaja. 
 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 



 

4.Informacje Wójta o działaniach podjętych od ostatniej sesji.   
 

Na budowach dobrze się dzieje, Budowa Centrum idzie zgodnie z planem. 
Ruszyła budowa przedszkola. Wykonywane są wykopy pod fundamenty. 
Dostaliśmy bardzo wysokie dofinansowanie na termomodernizację szkoły w Brzeźnicy w kwocie 
2 850 000,00 zł. 
Kościół w Jabłonowie dostał dofinansowanie na remont kościoła w kwocie ponad 300 000,00 zł 
Złożony został wniosek na wymianę wszystkich oświetlania z lamp na oświetlenie ledowe.  
 
 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy oraz Przewodniczących 
Komisji stałych o odbytych spotkaniach czy posiedzeniach. 

 
Komisja ds. budżetu i finansów miała posiedzenie w dniu dzisiejszym (tj. 28 września 2023r.), 
Przewodniczący komisji Ryszard Szumiński odczytał protokół z posiedzenia.  
 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu 
przygotowania i realizacji Strategii Terytorialnej dla Partnerstwa pn. „Razem dla 
rozwoju Powiatu Żagańskiego”, 

 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały, została przyjęta 
przez Radę jednogłośnie : 
ZA (15) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, 
Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr Kosiński, Beata Genowefa Najdek , Grzegorz Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, 
Helena Ślecka , Tomasz Ziaja. 
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024, 
 
Przewodniczący Rady: w przypadku tej uchwały Komisja Budżetowa proponuję następującą 
zmianę. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej: proponujemy aby w §1 pkt 2 lit. E zamiast stawki 10 zł 
od m2 było 8 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały zaproponowany 
przez Komisję Budżetową, została przyjęta  przez Radę w następujący sposób: 
ZA (12) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, , Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr 
Kosiński, Beata Genowefa Najdek, Grzegorz Najdek, Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna 
Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, Helena Ślecka ,  
PRZECIW (2) Dawid Łukasz Irski, Tomasz Ziaja. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Artur Dariusz Jasiński 
 
Dawid Irski: to podniesienie podatku jest dość drastyczne, zamknęliśmy szkołę w Wichowie, 
miały z tego zostać jakie pieniądze, działa również fotowoltaika, czy to jest aż taki mus, że te podatki 
muszą wzrosnąć tak drastycznie.  



Wójt: rząd wprowadził też podwyżkę minimalnego wynagrodzenia. Musimy zapewnić środki na 
wkłady własne bo pozyskujemy kolejne fundusze.  
Tomasz Ziaja: ile uzyskamy więcej podnosząc podatki?. 
Wójt: ok. 500 tyś. zł.  
Dawid Irski: Wpłynęły jakieś pieniądze z fotowoltaiki. 
Wójt: w budżecie mamy zaplanowane 230 tyś zł. Czekamy na ostateczne odbiory ale nie mamy 
jeszcze wykazu zmian prognozowych. 
Dawid Irski: w roku następnym przyjmując stawiki obecne to jaka by to była kwota? 
Wójt: ok 700 tyś zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały ze zmianą, została 
przyjęta  przez Radę w następujący sposób: 
ZA (9) Justyna Agnieszka Daraż, Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Beata Genowefa Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka, Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, Helena 
Ślecka ,  
PRZECIW (4) Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, Kosiński, Piotr, Tomasz Ziaja. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Izabela Bendiuł, Grzegorz Najdek 
 
 

3) zmiany uchwały budżetowej Gminy Brzeźnica na 2023 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały, została przyjęta  
przez Radę jednogłośnie: 
ZA (15) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, 
Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr Kosiński, Beata Genowefa Najdek , Grzegorz Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, 
Helena Ślecka , Tomasz Ziaja. 
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
 

4) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzeźnica na lata 2023-2026,  

 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały, została przyjęta  
przez Radę jednogłośnie: 
ZA (15) Izabela Bendiuł, Justyna Agnieszka Daraż, Dawid Łukasz Irski, Artur Dariusz Jasiński, 
Maciej Jastrząb, Krzysztof  Kosiński, Piotr Kosiński, Beata Genowefa Najdek , Grzegorz Najdek, 
Marta Mirosława Pastuła, Aneta Joanna Połomka,  Józef  Tadeusz Szmit, Ryszard Szumiński, 
Helena Ślecka , Tomasz Ziaja. 
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
 
Wójt: Wyjaśniam, że mamy awarie systemu informatycznego u Pani skarbnik i musimy poprawić w 
części inwestycji, załącznik 2 pkt 1.3.22 zamiast Zakładu Usługowego jako wykonawcy inwestycji 
powinien być Urząd Gminy - to jest jeden błąd i drugi jest w nazwie zadania 1.3.2.10 
termomodernizacja Szkoły Podstawowej im Osadników Wojskowych w Brzeźnicy tutaj trzeba 
dopisać „nazwa zadania” tam była pomyłka, że była wpisana termomodernizacja a kwoty takie jak 
na zdanie. Chcemy w tym roku ogłosić przetarg a realizacja byłaby w 2024 r. Jeśli chodzi o kwoty 
to nam się wszystko zgadza. 
Skarbnik: pozwoliłam sobie położyć każdemu z radnych ten załącznik w prawidłowej oprawie ale 
nie jestem jeszcze w stanie tego wydrukować w takiej ostatecznej wersji w całości, gdyż mam 
problemy techniczne z systemem.  



 

7. Interpelacje i wnioski radnych /8. Inne sprawy, które wyniknęły po 
wysłaniu zawiadomień.  

 
Artur Jasiński: czy ten przystanek koło piekarni w Jabłonowie należy do gminy? 
Wójt: przystanek jest nasz ale na obcym terenie. 
Artur Jasiński: tam wypadałaby zrobić remont, konstrukcja jest metalowa, zardzewiała, 
dodatkowo chciałabym zgłosić problem z lampą na ul. Zielonej. 
Aneta Połomka: ja też w kwestii przystanku, właściciel terenu (Zbigniew Najdek) chętnie odda 
ten teren, można tam zrobić parking i odwodnienie. Chodzi jeszcze o problem z wycinką drzew w 
parku, są zgody ale nikt tego nie robi.  
Dawid Irski: te lampy ledowe mają być wymienione w całej gminie? 
Wójt: tak 
Jadwiga Pietrzak: zabrali lustro na krzyżówce do Jelenina. Jeżeli mowa jest o przystankach to 
tam koło Pana Czajki też należałoby zwrócić uwagę na ten przystanek i może go zabezpieczyć w 
odpowiedni sposób. 
Helena Ślecka: co było wczoraj z wodą? Przez cały dzień były problemy. 
Wójt: nie wiem nic na ten temat, trzeba do kierownika GZU dzwonić 
Beata Najdek: chciałabym zgłosić te krzaki koło przystanku, jak się jedzie na boisko k. 
Wojsławic.  
Tomasz Ziaja: Czy Wody Polskie zostały oficjalnie poinformowane o problemie naszej rzeki? 
Wójt: co chwile jest informowana, rozwalone są te tamy co były naprzeciwko Gminy, pozostałe 
tamy musicie zgłaszać osobiście. 
Aleksander Zielonka: na ul. Wędkarskiej trzeba obciąć krzaki bo śmieciarze się skarżyli, że mają 
problem z wjazdem.  
Ryszard Szumiński: ja wciąż proszę o zajęcie się tym zakrzaczeniem na krzyżówce do 
Jabłonowa. 
Helena Ślecka: Chodzi o przystanek w Chotkowie, tam jest straszne bagno jak popada i dzieci 
tam muszą w tym stać.  
Grzegorz Najdek: czy jest planowany etat sekretarki w szkole w Brzeźnicy? 
Wójt: nie ma pieniędzy nie ma etatu, ani w Brzeźnicy ani w Chotkowie. 
Dawid Irski: Chodzi o drogi lokalne, bardzo ciężko się po nich jeździ. 
Wójt: ja jakoś jeżdżę, nie chcieliście ponosić podatków to skąd brać pieniądze na to wszystko. 
Józef Szmit: Chotków miał wielki PGR, dlaczego nie ma z tego pieniędzy? Polski Ład dał 
przecież na to pieniądze.  
Justyna Daraż: to były konkretne cele jeżeli chodzi o te dofinasowania z Polskiego Ładu.  
Skarbnik: problemy w naszych inwestycjach to środki własne i problem jest takiej skali, że tych 
środków nie ma i trudno je wygospodarować. Wójt szuka różnych dróg, żeby ta korzyść dla 
Gminy była najlepsza. 
Justyna Daraż: problem z drogami jest odwieczny, wiemy, że ciężko spiąć ten budżet. Tu chodzi 
też o zadbanie o te drogi, odkrzaczenie, dobrze ubić tłuczeń który jest na nie wysypywany. 
Aneta Połomka: mam propozycję aby na następnej sesji pojawił się Kierownik GZU. 
 
 
 

9. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Kosiński zakończył obrady XLI sesji Rady Gminy 
Brzeźnica. 
 

 


